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Tilstedeværende: Morten Boeriis, Maria Davidsen, Charlotte Granly, Stig Børsen Han-

sen (deltog online), Simon Hildebrand Hedegaard, Karen Hvidtfeldt, 
Søren Harnow Klausen (deltog ikke i pkt. 7), Katja Lau Pedersen, 
Caroline Schaffalitzky de Muckadell (observatør), Casper Sylvest 
(formand), Simon Møberg Torp (dekan). 

  
Fra administrationen deltog:  Rune Nørgaard Jørgensen (pkt. 6 og 7), Martin Lund (referent). 
 
Fraværende: Emma Cecilie Fevre Kristensen, Sofie Skov Mortensen,  

 

 

 

Referat: 

 
1. Godkendelse af referat fra møde 26. august 2022. 

Martin Lund meddelte, at referatet desværre er forsinket og derfor først vil 
kunne godkendes på næste møde i rådet. 

. 
2. Meddelelser, herunder høringer og referater (se B-punkter nedenfor). 

Formanden havde ud over dagsordenen følgende meddelelser: 
1. Der er efter seneste møde i rådet fremsendt høringssvar fra Akademisk 

Råd vedrørende henholdsvis Institutstruktur på HUM og Implementering 
af anbefalinger om medbestemmelse og medinddragelse. 

2. Der afholdes i efteråret 2022 valg på SDU. Valget vedrører repræsentan-
ter for de studerende til kollegiale organer på SDU. 

3. Der er udarbejdet en AR-præsentationsvideo i forbindelse med oven-
nævnte valg. Katja Lau Pedersen og formanden deltager i filmen, der vil 
blive tilgængelig på instagram. 

 
3. Doktordisputats. 

Fakultetet har modtaget en doktorafhandling og afventer p.t. indstilling af be-
dømmelsesudvalg. Godkendelse af bedømmelsesudvalg vil blive behandlet 
ved skriftlig høring i Akademisk Råd, når der foreligger en indstilling. 

 
4. Økonomi. 

Formanden indledte punktet med at bemærke at senest kendte budgetudkast 
foreligger til dagens møde (1. budgetudkast 2023-2026). 



 

 Side 2 

 
Dekanen bemærkede, at der i skrivende stund ikke er så meget nyt i forhold til 
1. budgetudkast, men kunne oplyse, at der på regnskabssiden i 2022 forven-
tes en forbedring af driftsresultatet på 5-6 mio. kr. 
 
Han gjorde samtidig opmærksom på, at den tidligere besluttede permanentgø-
relse af taksametertakst 1 tilsyneladende er blevet bragt i spil igen i forbin-
delse med de kommende finanslovsforhandlinger.  
 
Akademisk Råd drøftede den økonomiske situation i lyset af de usikkerheder, 
der p.t. påvirker økonomien. 

 
5. Temapunkt: Implementering af forfremmelsesprogram 

Formanden orienterede om processen for implementering af forfremmelsespro-
grammet og ønskede på dagens møde en indledende drøftelse af den lokale im-
plementering på fakultetet. Han foreslog, at drøftelsen kunne tage udgangspunkt i 
følgende punkter: 
1) Formålet med anvendelsen 
2) Hvad forstås ved særlige talentfulde ansøgere 
3) Forventet frekvens af anvendelsen 
4) Hvordan sammensættes reviewgrupper 
 
Ad1) 
For så vidt angår formålet med anvendelsen drøftede rådet om programmet tæn-
kes anvendt på allerede ansatte lektorer eller om det primært tænkes anvendt ved 
nyrekruttering af VIP 
 
Dekanen bemærkede, at de øjeblikkelige økonomiske udsigter på fakultetet tilsiger, 
at der på HUM i betydelig grad vil blive satset på interne ansøgere, men at pro-
grammet også vil kunne blive aktuelt ved rekruttering. Der er i hans øjne tale om et 
’både-og-program’. 
 
Formanden gjorde opmærksom på, at programmet kan bremse karriereudviklingen 
for allerede ansatte medarbejdere – hvor der har været et efterslæb -, hvis det pri-
mært bruges i nyrekrutteringssammenhæng.  
 
Dekanen gjorde opmærksom på, at der kan være en risiko for at interne ansøgere 
bliver overhalet af udefra kommende ansøgere. 
 
Ad 2) 
Søren Harnow Klausen fandt, at det var vigtigt at forholde sig til et samlet billede af 
ansøgere, hvor ikke kun forskningen blev vægtet. Andre forhold bør inddrages i be-
dømmelsen. 
 
Dekanen var enig i anlæggelsen af et helhedsorienteret syn på ansøgerne. Det er 
vigtigt, at dette ekspliciteres ved opslag. 
 
Formanden gav udtryk for, at det kunne være nyttigt med en beskrivelse af kriterier 
for at komme i betragtning og gjorde opmærksom på, at der på Det Sundhedsvi-
denskabelige Fakultet arbejde med rollebeskrivelser og altså ikke den type mere 
kvantitativt orienterede meriteringskriterier, der tidligere har været foreslået. Han 
gav desuden udtryk for en betænkelighed ved den måde programmet kan anven-
des på, hvis programmets formål ikke holdes for øje, og hvis der ikke opereres 
med en klar forståelse af, hvad der forstås ved særligt talentfulde ansøgere. 
 



 

 Side 3 

Akademisk Råd drøftede spørgsmålet og var enig i det hensigtsmæssige i en be-
skrivelse af kriterier/roller. 

 
Ad 3) 
Formanden spurgte til hyppigheden for anvendelse af programmet, herunder hvor-
vidt en fast andel af stillingsopslag skal omfattes af programmet. Han udtrykte sam-
tidig bekymring for, om de personer, som programmet er tiltænkt, risikerer ikke at 
blive omfattet. 
 
På forespørgsel fra Caroline Schaffalitzky de Muckadell bekræftede formanden, at 
interne medarbejdere kan indgå i programmet, selvom de ikke oprindelig er ansat 
på programmet. 
 
AR drøftede sagen yderligere, herunder situationen for lektorer med en positiv pro-
fessoratsbedømmelse. 
 
Dekanen bemærkede, at dette spørgsmål givetvis vil give anledning til yderligere 
drøftelser, men det er vigtigt at finde en god måde at håndtere programmet på. 
 
Ad 4) 
Akademisk Råd drøftede spørgsmålet om sammensætning af reviewgrupper, her-
under om der tænkes i en reviewgruppe pr. ansøger eller om reviewgrupper kan 
bedømme flere ansøgere. 
 
Formanden påpegede, at forfremmelsesprogrammet stiller store krav til ledere, der 
skal vurdere, hvilke medarbejdere der kan omfattes af programmet. Det er væsent-
ligt, at muligheden for at komme på programmet er åben. 
 
Rådet anbefalede, at der fastsættes en årlig frist for interne lektorer med henblik på 
indstilling til bedømmelse.  
 
I forbindelse med sammensætningen af reviewgrupper bør det endvidere indtæn-
kes, hvordan studieperspektivet kan indgå. 

 
6. Status på Hum-baserede DSP-projekter 

Formanden bød Rune Nørgaard Jørgensen velkommen til mødet 
 
Formanden præsenterede kort baggrunden for punktet og gav her udtryk for 
et ønske om en kort status for HUM-baserede DSP-projekter (Direktionens 
Strategiske Pulje). 
 
Rune Nørgaard Jørgensen orienterede om status for hhv. Human Health og 
Center for Grundskoleforskning (CfG).  
 
For så vidt angår Human Health, hvor DSP-finansieringen udløber med ud-
gangen af 2022, videreføres projektet med finansiering fra HUM, SAMF og 
SUND, der alle bidrager med 200 tkr. pr år. Projektet vil fortsat være admini-
strativt forankret på HUM. Det er forventningen, at investeringen inden for en 
overskuelig fremtid vil afføde større eksterne bevillinger inden for området. 
 
Formanden fandt det positivt, at der var givet tilsagn om medfinansiering fra 
de øvrige fakulteter, men var af den opfattelse, at AR burde være inddraget i 
beslutningen om videreførelsen – og medfinansieringen – af projektet. 
 



 

 Side 4 

Dekan bemærkede, at han set i bakspejlet var enig i dette. 
 
Rune Nørgaard Jørgensen redegjorde efterfølgende for status for Center for 
Grundskoleforskning, hvor DSP-finansieringen udløber medio 2023. Der har 
været stor ekstern interesse for projektet fra en række professionshøjskoler, 
der alle har givet tilsagn om at støtte projektets videreførelse med hver 150 
tkr. i en 5-årig periode. Hertil kommer 150 tkr. (+ inkind) fra hhv. SUND og 
HUM i perioden. 
 
Formanden takkede Rune Nørgaard Jørgensen for orienteringen. 
 

7. Indstilling af interessetilkendegivelser vedr. et HUM SDU Climate Cluster 
elitecenter (lukket punkt). 
Drøftelse af de fremsendte bud på et HUM-ledet elitecenter i lyset af kriteri-
erne for SCC-elitecentre. 
 
Søren Harnow Klausen og Caroline Schaffalitzky deltog ikke i behandlingen af 
punktet. 
 
Rune Nørgaard Jørgensen deltog i behandlingen af punktet. 
 
Særskilt punktreferat udsendes til Akademisk Råd. 

 
8. Ny institutstruktur. 

Formanden indledte punktet med en kort opfølgning på mandagens dialog-
møde med deltagelse af SU og AR. 
 
Dekanen oplyste, at han skal mødes med rektor i indeværende uge for at fore-
lægge ham det nye forslag til institutstruktur med 2 institutter. 
 
Formanden oplyste, at Mads Funding har beskrevet den videre proces i 5 
spor. Beskrivelsen af de 5 spor er vedlagt som materiale til dagens møde. 
 
Formanden oplyste, at de 5 spor vil skulle drøftes i Akademisk Råd, hvor der 
er planlagt ekstraordinært møde den 4. november 2022. Rådet besluttede at 
udvide dette møde til 3 timer for at kunne gennemføre en grundigere indle-
dende drøftelse af sporene. 
 
Dekanen bemærkede, at AR og SU har lidt forskelligt fokus på de enkelte 
spor.  
 
Dekanen gav udtryk for at institutprofiler/navne bør på plads snarest muligt 
med henblik på igangsættelse af ansættelsesprocessen af institutlederne for 
de nye institutter. Han forventer at kunne fremlægge en profilbeskrivelse for 
de nye institutter på mødet den 4. november. 
 
Formanden udtrykte tilfredshed med planen og bemærkede, at det er vigtigt 
med dialog i det videre arbejde. 

 
9. SDU’s fundingstrategi. 

Formanden indledte punktet med oplysning om, at der på SDU er vedtaget en 
ny fundingsstrategi, men at denne kun kan ses på SDU’s hjemmeside i en 
overordnet form. Den samlede fundingstrategi er endnu ikke tilgængelig. 
 



 

 Side 5 

Formanden gav udtryk for, at strategien bør indtænkes i spørgsmålet om den 
kommende organisering af forskerstøtteindsatsen på HUM. 
 
Dekanen oplyste, at der allerede er overvejelser om den fremtidige TAP-orga-
nisering og snitfladerne i forhold til den fremtidige forskerstøtte på fakultetet. 
 
Formanden oplyste, at SDU’s RI-råd (forsknings- og innovationsråd) har holdt 
møde om og igangsat de første indsatser på området. 
 
 

Han orienterede om RI-rådets overvejelser og fandt, at der er gode takter i 
disse, men at der hidtil har været meget lidt forskerinddragelse i arbejdet. 
 
Søren Harnow Klausen udtrykte bekymring for, om strategien er for skarpt fo-
kuseret på bestemte fonde. Han fandt det vigtigt, at vi fortsætter det gode ar-
bejde, vi allerede gør på området samt evt. tilføjer nyt. 
 
Formanden understregede, at formålet ikke er at sende flere ansøgninger, 
men at højne kvaliteten yderligere på de ansøgninger, der sendes.  
 
Han bemærkede, at Akademisk Råd gerne vil inddrages i det videre forløb. 

 
10. Udkast til ny standardforretningsorden for kollegiale organer ved SDU. 

Formanden indledte med at bemærke, at standardforretningsordenen også 
gælder for ph.d.-udvalg. 
 
Akademisk Råd drøftede udkastet til den reviderede standardforretningsorden 
og havde nogle enkelte bemærkninger hertil. Der vil på baggrund af bemærk-
ningerne blive udarbejde et kortfattet AR-høringssvar. 
 

11. Mødedatoer 2023. 
Formanden foreslog, at den nuværende mødefrekvens med 3 ordinære mø-
der pr. semester fastholdes. Der vil således blive planlagt møder i januar, 
marts, maj, august, oktober og december.  
 
Akademisk Råd tilsluttede sig dette. 
 
Rådets sekretær vil snarest udsende mødeindkaldelser for 2023 via Outlook. 
 

12. Nyt fra Universitetsrådet v/formanden. 
Formanden oplyste, at: 
 
1) Høring om medbestemmelse og medinddragelse vil blive drøftet i Univer-

sitetsrådet i november.  
2) Universitetsrådet drøfter opfølgning på den strategiske rammekontrakt, 

herunder særligt spørgsmål om tværfaglighed og kernefaglighed. 
3) Universitetsrådet har afholdt ekstraordinært møde om fremtidigt samar-

bejde om forskningssatsninger mellem OUH og SDU. 
 

Formanden oplyste desuden, at han den 2. november 2022 skal deltage i debat 
om universiteterne og universitetsloven i regi af Danmarks Forsknings- og Innova-
tionspolitiske Råd 

 
13. Nyt fra Direktionen v/dekanen. 



 

 Side 6 

Dekanen oplyste, at SDU’s direktion har deltaget i studierejse med OUH’s di-
rektion til Amsterdam omkring samarbejde mellem universitet og universitets-
hospital. 

 
14. Nyt fra Fakultetet v/dekanen. 

Dekanen bemærkede, at den arbejdet med den nye institutorganisering opta-
ger en meget stor del af fakultetets resurser. 

 
15. Eventuelt. 

Morten Boeriis spurgte til, hvorvidt den nye institutstruktur vil have betydning 
for AR’s sammensætning. 
Formanden bemærkede, at de nuværende AR-medlemmer er valgt uden re-
præsentationsområde og ikke udpeget, hvorfor der ikke er krav om nyvalg til 
rådet. 

 
Mødet sluttede kl. 15.00. 

 

Casper Sylvest 

Formand 

 


